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Wzrost aktywności członków partii 
Nowe formy pracy Komitetu Zakładowego 

:-Ja kilka dni przed za- o ostatnie VII i VIII ple
kladową Konferencją Spra- narne posiedzenia KC 
wozdawczo-Wyborczą orga- partii, oraz Uchwały Kon
nizacji partyjnej rozma- ferencji Wojewódzkiej, 
wlamy z I sekretarzem KZ Miejskiej i zakładowej. 
partii tow. Czesławem Gło- Uchwała precyzowała za-
gowskim. gadnienia gospodarcze i po-

JAK OCENIACIE- lityczne, a przede wszyst
REALIZACJĘ UCHWAŁY kim odniosła się do reali-
POPRZEDNIEJ KONFE- zacji i przekraczania zadań 
RENCJI? planowych, podniesienia 

tyjnYCb, dzięki czemu wyeli
minowaliśmy z partii wiele 
jednostek, które w organiza
cji znalazty się przypadkowo 
nie przejawIaJąc aktywnej 
działalności i zaangażowania. 

Uważamy, że instytucja roz
mów z członkami partii musi 
wejść na stałe do działalności 

"waJterowskiej" organizacji 
partyjnej. Trzeba powiedzieć, 

:ie ilość kar partyjnYCh w tym 
roku była znacznie mniejsza niż 

Od Rady Zakładowej 
Po dwóch latach działalności społeczno-politycz

nej, z dużym dorobkiem i bogatym doświadczeniem 
zakładowa organizacja partyjna przychodzi na swo
ją konferencję zakładową. 

XVIII Statutowa rza,kładowa Konferencja Par
tyjna dokona oceny działalności Komitetu Zakła
dowego, oddziałowych organizacji i grup partyj
nych, wypracuje nowy program i wybierze władze 
partyjne na następną kadencję. 

Ostatnie dwa lata obfitujące w bogate wydarze
nia w życiu kraju iprzyniosły również duże zmiany 
w gospodarczym funkcjonowaniu naszego przed
siębiorstwa, w dalszej 'Poprawie wskainików eko
nomicznych i warunków pracy oraz socjalno-by
towych załogi. 

Na dobre rezultaty pracy załogi ogromny wpływ 
miała zakładowa organizacja partyjna z Iromitetem 
Zakładowym na czele. To członkowie partii sta
nowią siłę motoryczną w rozwiązywaniu skompli
kowanych problemów gospodarczych i społecznych. 
Dzięki dużej pomocy i inSipiracji kierownicbwa 

pa,rtYjnego nastąpiły duże zmiany w życiu i fun
kcjonowaniu zaikładowej organizacji zWliązkowej 
jako reprezentanta interesów ogółu zatrudnionych. 
Miniony czas jak: również Uchwały X Krajowego 
Zjazdu ZZM i VII Kongresu Związków Zarwodo
wych poZ'Woliły do końca sprecyzować funkcję 
i rolę Związków Zawodowych na obecnym etapie 
budownictwa socjalistycznego według generalnej 
zasady jedności spraw produkcji, bytu i wycho
wania. 

Pragniemy zapewnić organizację partyjną, że 
w realizacji tych Uchwał, w pomnażaniu dorobku 
zakładu nie zabraknie żadnego związkowca. 

Za dotychczasową serdeczną pomoc dla organi
zacji związkowej składamy serdeczne podziękowa
nia całemu aktywoWli partyjnemu. 

Przyjmijcie Drodzy Towarzysze Delegaci i wszys
cy członkowie PZPR serdeczne pozdrowienia, oraz 
życzenia wszelkiej pomyślności w dalszej pracy 
partyjnej od Rady Zakładowej, od związkowców 
Zakładu. 

Za Radę Zakładową 
Tadeusz Prygiel 

Przewodniczący Rady Zakładowej 
- Jak sobie przypomi- jakości produkcji i wYdaj

namy poprzednia Konferen ności pracy itp. KZ syste
cia odbywała się na kilka matycznie, wycinkowo i 
dni przed VII plenum KC kompleksowo kontrolował 
PZPR, zachodziła więc ko- wykonanie tej Uchwały 
nieczność uaktualnienia stwierdzając, że jest ona 
Uchwały i wzbogacenia jej realizowana prawidłowo. 
o nowe treści. Tak więc Właśnie dzięki temu zada-
7 kwietnia na plenum KZ nia roku 1971 i 72 zostały 
partii określiliśmy zadania wykonane i przekroczone, 
dla organizacji partyjnej, co wpłynęło na wysoki od
organizacji społecznych' pis na fundusz zaWadowy 
i administracji w oparciu i wzrost średnich płac pra-

cowników o 9'/. w stosun
ku do roku 1970. Trzeba 
podkreślić, że wzrost zadań 
produkcyjnych szedł w 
parze z poprawą warunków 
socjalnych i bhp. załogi. 
Jednak obok zjawiSk pozy
tywnych nie można pomi
nąć i negatywnych. Zali
czyć do nich trzeba prze
stoje w produkcji, jakie 
miały miejsce w okresie 
letnim 1972 r. i nie wyko
nanie w terminie zadań in
westycyjnych szczególnie 
na tak ważnych obiektach 
jak kuźnia i galwanizer
nia. Niepokoi również od
kładanie z roku na rok 
realizacji budowy staCji 
uzdatniania wody, ambula
torium, ośrodka szkolenia 
zawodowego, czy też ośrod
ka wypoczynkowego z 
prawdziwego zdarzenia, 
chociaż w tym ostatnim 
prace są już poważnie za
awansowane. 

DOKOŃCZENIE NA STR. 3 
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16 listopada br. w zakładach "Waltera" odbyła si~ 
konferencja przedsiębiorstw Zjednoczenia Przemysłu 
Precyzyjnego na temat zastosowania analiz wartości 
w przemyśle precyzyjnym. Ze strony Zjednoczenia 
Udział w konferencji wziął dyr. techniczny inż. E. Józe-

flak oraz naczelnicy wydziałów technicznego. 
~a konferencji 29 przedstawicieli reperezntowało 
8 zakładów, w których wprowadzono już analizę 

wartości. 

Najbliższa przyszłoŚć 
\N naszych rękach 

- JAKIE NOWE FOR
MY PRACY WPROWA
DZIŁ KZ PO VII i vm 
PLENUM KC PARTII? 

Po VIII plenum KC wpro
wadziliśmy w naszej organi
~~cji przegląd szeregów par-

Zbliżamy się do końco
wej realizacji zadań roku 
1972. Rok - jak wynikało 
zresztą z informacji, jakie 
przekazywałem w ciągu 
całego roku załodze - był 
rokiem dość trudnym. Nie
mniej , mamy wiele po
ważnych osiągnięć w reali
zacji tych zadań. Wykona
liśmy w pełni za 10 m-cy 
zadania w prod ukcji glo-

Od Dyrekcji 
9 grudnia br. członkowie PZPR w "Walterze" 

wybierać będą nowy Komitet Zakładowy. Dotych
czasowa działalność tej instancji partyjnej rozwią
zała wiele problemów społeczno-gospodarczych na
szego zakładu. Komitet Zakładowy, w zmienionych 
warunkach społecznych, i potęgujących się zagad
nieni:tch gospodarczych zakładu, wiele uwagi po
święcił gospodarskiej trosce o rozwój przedsiębior
stwa i jego perspektywach rozwoju, pokonując w 
tej pracy rozliczne trudności. 

W okresie tym, pod kierownictwem Komitetu 
Zakładowego partii, zakład nasz uzyskał dobre wy
niki ekonomiczne. Nastąpiła zdecydowana popra
wa warunków socjalnych załogi - problem tak 
nabrzmiały od wielu lat - oraz załatwiono i ure
gulowano szereg problemów płacowych. Wytyczono 
także drogi generalnego uporządkowania zakładu, 
rozwoju jego produkcji oraz załatwiono węzłowe 
problemy zmierzające do zdecydowanej poprawy 
warunków socjalnych załogi. 

Za polityczne kierowanie, za inspirowanie inicja
tyw w zakresie bieżących i przyszłościowych za
dań - przekazuję tą drogą ustępującemu Komite
towi Zakładowemu, egzekutywie i I Sekretarzowi 
tow. CzesłaWOwi GŁOGOWSKIEMU - serdeczne 
podziękowania w imieniu własnym, załogi i Dy
rekcji Zakładów "Waltera". 

Dyrektor Naczelny 
inż. Marian Błoński 

inż. Marian Blo' ski 
Dyr. Naczelny 

balnej, załatwiliśmy wiele 
problemów płacowych i so
cjalnych. Rok 1972, to nie 
tylko rok dla siebie pra
cujący. Od tego w jakim 
stopniu przygotujemy za
dania, jak: je do końca 
zrealizujemy, zależeć bę
dzie czy potrafimy wyko
nać bardzo trudne zadania 
1973 roku. 

StOimy na finiszu tego 
roku. Przed sobą mamy 
jeszcze kilkadziesiąt dni. 
Możemy więc utrzymać ta
ką jak dotychczas, a na
wet zwiększyć dynamikę 
produkcji, możemy jeszcze 
poprawić sytuację na tych 
odcinkach, gdzie odczuwa
my perturbacje. 

Wiemy dobrze Ue kłopotów 

przeżywaliśmy .na odcinku 
materiałowym, jak wiele pro
blemów wynikało na skutek 
nierytmiczności dostaw odle
wów. Na tym odcinku nastą 
piła poprawa . Winniśmy t o 
wykorzystać, dokonać napeł

nień wydziałów, żeby można 

lepiej, niż w tym roku reali
zować zadania przyszłego ro
ku. 

Przed nami stoi wiele pro
blemów. Do najważniejszych, 

które rzutować b«:dą na rok 
1973 zaliczyłbym dzisiaj takie 
zagadnienia jak: ostateczne 
zakończenie i wdrożenie nowej 
technologii na P-3, technologii 
która powinna owocować w 
roku przyszłym ; ostateczne za_________________________ -1 kończenie reorganizaCji wy-

działów P-S, P-lO i p-g, ze 
szczególnym zwróceniem uwagi 
na osiągnięcie pelnej zdol
ności produkcyjnej galwani
zerni - tego czułego w«:zla za
kładu, jak doprowadzenie do 
końca organizacji w-łu galwa
nizerni w nowym układzie 

oraz organizacj«: nowego Wy
działu obróbki cieplnej. 

Poza wymienionymi, któ
re będą wpływały na pro
dukcję przyszłego roku za
sadr.Ucze zadanae przed 
nami -to terminowe od
danie nowej kuźni. Liczy
my na te powierzchnie, 
czekamy żeby już w roku 
1973 na powierzchniach 
starej kużni zorganizować 
nowe prOdukcje, chcemy 
tam produkować elektrycz
ne maszyny do pisania, 
prasowarki, chcemy roz
wiązywać problem two
rzyw. Dlatego tak waż,ne 
jest opuszczenie, w jak: 
najszy'bszym czasie, starej 
kuźni. 

Niezależnie od tych istot
nych problemów produk
cyjnych nowy obiekt 
kuźni to przecież zdecydo
wana poprawa warunków 
socjalnych, to umożliwie
nie budowy wydziału mon
tażu. Dlatego też niezmier
nie istotne dla pracy w 
roku 1973 jest oddanie no
wej ikuźni. 

Wiele jest tam jeszcze 
do zrobienia. Wymaga to 
mobilizacji całego pionu 
inwestycyjnego. Zadanie to 
wymagać będzie pomocy 
Gl. Mecharrika, pomocy 
Gl. Energetyka, przygoto
wania się Narzędziowni w 

DOKOŃCZENIE NA STR. 2 

itamy delegatów na XVIII Konferencję 
Partyjnq Zakładów Metalowych I,Waltera" .. 
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~_~~e~~t~~ia~y_ ąo~~ . wy~~a!!ych sekretarzy 
Eugemusz DANIK - d~ Edward ZAKRZEWSKI - nośc r021budawy szeregow sekretarzem. W nowej ka- również Złotą Odzna1kę Zw. bileusz 25-lecia s 

prac~ społe~o-polityczne~ prac~je w I~tytu~ie Ob- organizacji partyjnej. Waż- dencji jalko główny cel po- Zaw. Met., brązowy medal zawodowej. Za 
angazov.:ał SIę o~ wczesneJ róJjJn Skrawame!? Jako .la- ną Slpr,awą w za~esie za- stawił prrzed sobą większe "Za Obronność Kraju", 
młOdOŚCI wst~puJąc w s21ko bor.ant. OdbywaJąc słuzbę gadnJen prodUlkcYJnych wy- uaktj'lwnienie szeregowych oraz dyplom uznania. 
le zawodo:"~J. w 1950 r .. do ",,:oJsikową w 1956 r. w~tą- c!Złonków partii poprzez Towarzysza Kaczmarskie-
ZM.P. Pó~rueJ, odbywając pIł .?o . ZMS. Cz.łonkiiem przydzJ.elenie im konkret- go pracownicy zakładu 
słuzbę wOJskową w 1956 r. padn Jest. od rue,da:nna nych zadań, z których na- znają z sumiennej pracy, 

lecz dał SIę poznac Jako wY'wiązującego się z po-

wstąipił w szeregi PZPR, 
gd2ie pełni funkcję sekre
tarza kompanijnego. W na
szych zakłada'ch od 1963 r. 
ki1kakirotnie wybierany był 
gl'upowym partyjnym. Był 
również członkIi.em egzeku
tywy przy wydz. N-2. W 
ostatnich wyborach został 
wybrany sekretar!lem oop-
38 przy wydz. N -3. 

Najpilniejsze sprawy w 
wydziale - rnówli tow. Da
nik - to właściwa adap
tacja absolwentów szkół 
zawodowych do pracy w 
zawodzie narzędziowca oraz 
uaktywnienie pracy koła 
ZMS właśnie m. in. w d'zie 
dziIllie adaptacji młodych. 
Uważa również za bar

dzo pożyteczne kontynuowa 
nie !posiedzeń sekretarzy 
KZ na egzekutywach oop, 
rozszerzonych o udział bez
partyjny'ch. Jest to bardzo 
pomocne w pracy egq,eklu
tywy i kierownictw wydzia 
łów. 

(r) 

Jan TELESZEWSKI 
znany w lIlaszym zakładzie 
działacz młodzieżowy ZZ 
ZMS. W latach 1965-69 
v-ce przewodniczący Za
rządu Zakładowego. Do 
organizacji młodzieżowej 
ws<tąpił w naszym zakła
ooe w 1961 r., a do PZPR 
- w 1964 x. Za aktywną 
pracę w organizacji mło
dzieżowej uzyskał srebrną 
odznakę im. Janka KTasic
kiego, a za dobrą pracę -
dwa listy rpochwalne od dy
rekcji. Obecnie pracuje ja
ko mechani!k w wydz. P-6. 
W ostatnich wybora,ch zo
staje mu powierzona funk 
cja sekretarza oop-6b. 

f.~-..... ,- ,:~ 
Za bardzo istotną spra

wę w dziiałalności oop uwa 
ża (podniesienie rangi gru
powych partyjnych, którzy 
powinr1li być głównymi ko
ordynatorami w sprawach 
partyjnych. 
Drugą ważną sp.rawą jest 

poprawa stosunków mię
dzy ludzkich w wydziale, 
uzdrowienie panującej at
mosfery, sprzyjającej lep
szej i wydajniejszej pracy. 
W sprawach produkcyjnych 
to m. in. koniecZiI1ość za
cieśnienia właściwej współ
pracy wydziału remontowe 
go z wydz.iałami produkcyj 
nymi. 

(rl 

dobry pracownik i a'kty- I wierzonych mu zadań. Po- Kazimienz Pytlakowski 
zakładzie !pracuje od 
roku. Z zawodu jest 
nikiem i na wydziale 
pełni funkcję mistrza. 
partii ,wstąpił w 1968 
Przedtem był aktywn 
działaczem młodzieżowym. 

:vista. Nic więc dzivo.:nego, trafi pogodzić pracę zawo-
ze w .dowód zaufarua na dową z funkcjami spolecz-
zebraruu sprawozdawozo- nymi. Jest oeniony i lubia-
wyborczym oop-37 , przy ny przez swoich kolegów, 
OBR "Radom" zostaje wy- przełożonych i współpra-
brany sekretarzem. Jest to cowników. (tk) 
nowo powstała organizacja 
pM'rtyjna licząca 15 człOtl1-
ków, w większości ~nżynie 
row. 

- Będziemy mieć dużo 
pracy - mówli tow. Za
krzewski - ZlWłaszC'za w 
zalkresie uzyskania obniżki 
kosztów opracowań, stałe-

go !podnoszenia kwalifikacji 
zawod<xwych załogi, spec
jahlzacji zespołów robo
czych i poszczególnych 
pracowników, IIlO i, oczylWiś 
de ścisłej wspóŁpracy z 
kieroWlni'ctwem Ośrodka w 
dążeniu do stwarzania no
wych rozwiązań konstruk
cyjnych i technologicznych. 

(r) 

Zdzisław WACHOWICZ 
- podczas 00 ta tniej ikam
panili sprawozda'wczo-wy
borczej został wybrany I 
sekretalTZem OOP-3. 

Nie jest to novum w pra 
cy partyjnej tow. Zdzisła
wa Wachowicza, pełnił on 
bowiem tę funikcję w la
tach 1954-1962. W tym też 
czasie był członkiem Ko
mitetu Miejskiego i Komi
tetu Zaikładowego PZPR 
oraz wchodził w skład 
Prezydium Rady Robotni
czej. 

Na nasze pytanie, jaikie 
zadania w wydziale są 
najpilniejsze - sekretaTz 
Wachowim 'Uważa przede 
wszystkim: konieczność 
U2ldrOiwienia atmosfery w 
Wydziale oratZ uaktywnie
nie grupy 'Partyjnej, ja,ko 
podstawowego ogniwa orga 
nizacji. GrU(pa rpartyjna jest 
bowiem w peł.nd gospoda
rzem lIla swoim odcinJku, i 
to zarówno zawodOiwego 
życia, jak też rpolityczno
społecznego. 

W sprawach produkcyj
nych selkretarz Z. Wacho
wicz na czoło wybija ko
nieczność poprawy rytrnicz 
ności produkcji oraz zagad 
nienia bezpieczeństwa i hi
gieny pracy. 

(j. k.) 

" ... Wśród wielu zadań 
najpilniejszych mówi 
nam sekretarz OOP-15, 
tow. Kazimierz WOJTO
WICZ - widzę koniecz-

daje się być zwiększenie 
samokontroli, -co pozwoli 
na !podiI1iesienie zarobków 
pracowniazych. 

Skoro już jestem przy 
omawianiu rtego problemu, 
muszę wspomnieć o konliecz 
ności wprowadzania w 
Większym stopIlliu niż do
ty,chczas ,kol1itroli czynnej .. ." 

Tyle w tym mini- wy
wiadzie poWliedział nasze
mu reporterowi nowOiWY
brany seJcretam OOP-15 
tow. K. Wójtowicz. 

Od sliebie dodajmy, że 
tow. K. Wójtowicz należy 
do I2lnanyoh działaczy pax
tyjnych. Były członek 
ZWM, a od raku 1952 -
członek PZPR, gdzie akltyw 
nie 'UczeSitnkzy w żj'iciu 
społec.zno-pdlitycznym. Mię 
dzy innymi od 1954 roku 
do ch wili obecnej pełni 
odipowiecl:z.tia1iI1ą funkcję wy 
kładowcy szkolenia partyj
nego. 

Za swoją idziałailność spo
łeczną i polityczną otrzy
mał m. in. Brązowy Krrzyż 
Zasługi. 

(j. k) 

Lucjan MAJEWSKI jest 
kierownikiem !planowania 
kosZ1tów w Dz. Ekonomicz

Wk1rótce obchod!lli.ć 
będzie jubileusz /25-lecia 
pracy zawodowej. 

Szeroko angażuje się w 
prace społeczne. Przez Hl 
la t rpełinił funkcję raidcy 
oddzialawego a przez okres 
2 kadencji - członka pre
zydium Rady Zakłaidowej. 
Ponadto działa w za.rządzie 
Polskiego Towarzystwa 
Ekonomicznego oraz w Ko
mitecie Dzielnicowym FJN. 

Obecnie p€ł.nii. fll'Ilk!cję 
sekTetarza oop-26. 

Posiada medal "Za Za
sługi dla Kielecczyzny" i 
,,1000-lecia Państwa Pol
skiego". 

(bg) 

Mgr Jan PomagaIski jest 
stażowo bardzo młodym 
pll"arownikiem Działu F)ks
portu. Do zakładu przy
szedł w czerlWcu ub_ r. po 
ukończeniu wydziału hand
lu zagranicznego w Szkole 
GłÓWII1ej Planowania i Sta
tystyki w Warszawie. 

Przez ten króbki okres 
czasu swoją inwencją i za 
angażowaniem w sprawy 
eksportu zdołał sobie za
skarbić zaufanie współpra
cowniJków. Członek partii 
od 1969 r. Poprzednio dzia
łał w ZSP i ZMS. 

Na ostatnim zebraniu 
o.qp-27 zostaje wybrany 

Sltępnie lkażJdy będzie rozli
czany. Drugie zadanie -
to podniesienie efektyw
ności eks!portu. (bg) 

Marian JODŁOWSKI -
kierownik sekcji ikoopera,cji 
w zakładzie .naszym pra
cuje ponad 20 la't. Członek 
pall"tii od 1955 r. Wy.kła
dOlWca szkolenia partyjne
go. Odkil.k!u Ikaden-cjj ~ło
neik egzekutywy wydziało
wej, obecnie sekretarz 
oop-14. 

W swojej pracy pragnie 
zwrócić uwagę na problem 
usprawruie.nia gospodarki 
mate.riałowej, poprzez na
wiązanie bliższej IWspółpra
cy z Dz. Gł . Mechanika, 
Obróbki Ter:micznej, Re
montowym i Narzędziowni 
oraz właściwe planowanie 
mate.riałów przez te wy
dZliały . (bg) 

Tow. BogusłaJW Kacz
marski należy do grupy 
długoletnich pracowników 
zakładu, bowiem od chwili 
rozpoczęcia !przez niego rpra 
cy 'Upłynęło 35lat. Dzliś tow. 
Kaczmarski jest kierowni
kiem selkcji w Dziale 
O.rganizacyjno- Prawnym. 
Do partii wstąpił w r. 1948. 
Przez ten okres !pełIllił sze
reg odpowiedzia1iI1ych funk
cji partyjnych i społecz
nych. Był członkiem egze
kutywy, nieetatowym 
instruktorem szkolenia par
tyjnego przy KM, wice
przewodniczącym !komisji 
rozjemczej, ~ewodniczą
cym sądu społecZJnego, a 
ostatnio wybrany wstał I 
sekretarzem OOP. 

Tow. B. Kaczmarski po
siada taikżc odznaczenia. W 
1956 r. otrzymał Srebrny 
Krzyż Zasługi. Otl1zymał 

Tow. A/ntoni Berezowski 
pracuje w Straży Przemy
słowej. Od 1956 roku jest 
zastępcą komendanta. Do 
PZPR 'wstąpił 19 lat temu. 
K,jilika,krotnie był członkiem 
egzekutywy wydziałowej, a 

Tow. P ytlakowski ZJnany 
jest z dużego zaangalŻowa· 
nia w pracy społec.znej , a 
w !popmed.niej kadencji 
sprawował obowiązki II 
sekretarza OOP. 
Wśród swoich współto

w poprzedniej kadencji peł- warzyszy pracy cieszy . 
nil funkcję II sekretarza. szacunkiem i 
Na ostatlIlim zebraniu spra Za s'umienne 
w01JaawQZo-lwyborczym wy- swoich obowiąików 
brany został I sekretarzem dowych otrzymał od 
OaF. tora Naczelnego List 

Tow. Berezowski obcho- chwalny. 
dził będzie w tym roku ju- (tk) 

~~~~~~~~'\.~'\.~~'\.~~~ 

Najbliższa przyszlaść 
W naszych rękach 

Dokończenie ze str. 1 

zakiresie wykonawstwa 
form oraz pełnego przygo
towania się w-lu Kuźni do 
przejmowania na bieżąco 
urządzeń, zagospodarowa
nia w taki sposób, by 
w I kwartale przyszłego 
roku osiągnąć określoną 
zdolność produkcyjną, że
by można było - najdalej 
od pierwszego dnia II 
kwartału - przekazać sta
re pomieszczenia dla no
wych wydziałów produk
cyjnych. 

Rok 1973 - to rok, który 
będzie przełomowym dla 
naszego zakładu. poza 
kużnią przekażemy nową 
jednostkę - zakład 'W Zwo 
lemu. 
Długo .czekaliśmy na 

poprawę warunków w za
kład.ziie. Walczyliśmy o 
środki. Doczekamy się tego 
w .roku 1973, będziemy 
mogli poprawić sytuację 
na placówce automatów, 
na Wydziale P-3. Ale mu
simy sobie wszyscy zda
wać sprawę, że wejście no
wej jednostki za 100 mln 
zł. w połowie 1973 roku 
wymagać będzie spotęgo
wanego wysiłku całej za
łogi, wysiłku kad.ry, pra
widłowej organizacji w 
kierunku szybkiego i peł
nego zorganizowania i 
przejęcia tego obieMu. Pa
miętajmy ,bowiem, że te 
100 mln zł. będzie działało 
na ekonomikę zakładu. Od 
tego będzie więc zależało, 
czy wyjdziemy dobrze eko
nomicznie. Będzie to za
leżeć od tego, jaik zago
spodarujemy zakład w 
Zwoleniu, jak przeprowa
dzimy przemieszczenia pro
dukcji z zakładu central
nego do zakładu w Zwo
leniu. 

Będ.ziie to pierwsza, 
a jednocześnie poważna 
próba sprawności zakładu. 
Rok 1975 bowiem, kiedy 
przewidujemy oddanie jed
nostki za 300 mln zł. (za-

kład maszyn do pisania 
w Gołębiowie) będZlie osta
tecznym egzam:inem. 

Rak przyszły pokaże nam 
w jakim stopniu jesteśmy 
p.rzygotowani dla nowych 
jednostek, w jakim stop
niu potrafimy przeprowa
dzić podczas ,ruchu potężną 
prodUikcję na nowe miejsca, 
w jakim stopniu potrafimy, 
zarówno organizować pro· 
dukcję, jak też w peh)i 
wyJrorzystywać środki prze 
kazane nam przez pań
stwo. 

Musimy więc już dzisiaj 
zwrócić uwagę na waele od
cinków zakładu pod kątem 

przygotowania się do tego 
trUdnego, aczkolwiek wstęp

nego egzaminu, który oceni 
naszą zdolność organizacyjną · 

Apeluję do wszystkich, kto
rzy mają w swoim zakresie 
obowiązek przygotowania tej 
centralnej jednostki obrób!ci 
drobnych elementów, żebY 
dzisiaj natężyli wysiłek, prze
prowadzili odpowiednie prze
mieszczenia w swoich planach, 
w celu zarezerwowania mocY 
na wykonanie tego trudnego 
zadania. 

Przed całą załogą natomiast 
stoi zagadnienie pracowania 
jeszcze lepiej, wygospodarowa
nia więcej środków, aby utrzY 
mać na wysokim poziomie 
ekonomiczność zakładu, przY 
tych trudnych problemach, ja
kie stoją w roku 1973. 
Uważam, że tak ja]{ 

w roku bieżącym, podej
mując wiele .zagadnień, 
uzyskaliśmy pozytywn~ 
wyniki, również dziękl 
ofiarn,<>ści całej załogi pO
trafimy to zrobić w rokU 
1973, a wtedy będ2lieJTl Y 
pewni, że tę dużą jednostk~ 
za 300 mln zł. w roku 1970 
potrafimy rprawidłowa. 
przy właściwych relacjaC~ 
ekonomic:.mych, przejąć I 

uruchomić. 
A przecież talk naJ'll 

wszystkim na tym zależY: 
inź. Marian BłońskI 
Dyrektor NaczelDY 
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zrost aktywności członków partii 
we formy pracy Komitetu Zakładowego 

Z obrad Egzekutywy KZ PZPR 

PraUJidłoma realizacja 
Uchwał!} Plenum KZ 

ubiegłym, a to ze 
na to, że towarzysze, 
zwrócono uwagę rok 
właściwie zrozumieli 

na nich Obowiązki 

a partii. Przeprowadzi-

_ rownu<ow poszczególnych 
i placówek admini

. ,cyjny,ch. Rozmowy te były 

owocne, pozwoliły bo
niekiedy na bieżąco 

różne trudności, czy 
bania. Uważamy, że 

kierownik jest odpo
. !!Zla.!Dy nie tylko za pracę 

ale również 

powinien 
"v,~c''''u'w ''ć proble

a nie tylko 
- ekonomiczne. 

w sprawach 
i budownic

mieszkaniowego. Podję

także działanie przez 
partyjne w poszczegól

organizacjach społecz

po to, aby za pośred

członków partii zaj
stanowiska w tych 

) yrek . :ani" acja(:h prawidłowo reali 

;k) 

• 
~ , 

prze· 
n,ach. 

mocY 
:inego 

miast 

politykę paitii. 

OCENIACIE 
KAMPANII 

WCZO - WY
W OOP? 

Chcę tu pOdkreślić, że 
Konlerencja Odbędzie 

nieco innej formie niż 

to miejsce w latach po
Będziemy obrado-

wać na sesji plenarnej, wy- cie powstania Polski Ludo
wej. Będą to także lata, ~ 
które zdecydowanie przy- -;. 
bliżą obchody 50-lecia za- ~ 

e DOBRE WYMNIKI PRODUKC..!:!!E 

~) WYKONANIE PLANOW EKSPORTOWYCH, 

głoszone zostaną dwa referaty, 
a dyskusja Odbywać się będzie 
w zespołach problemowych: 
zespole d/s produkcyjno-eko
nomicznych i socjalnych, ze
spole d/S ideowo-wychowaw
czych i młodzieży oraz w ze
spole d/s wewnątrzpartyjnych. 
Chodzi nam o to, by w mniej-

kładu. -;. 
Korzystając z okazji ~ P KONCENTRACJA NA MANKAMENTACH 

pragnę w imieniu ustępu- ~ 16 listopada odbyło się posiedzenie Egzekutywy 
jącego Komitetu Zakłado- ~ n:z PZPR na temat realizacji uchwały Plenum 
wego serdecznie podzięko- -;. KZ PZPR z kwietnia 1971 r. Uchwała ta - przy
wać wszystkim sekreta- ~ pomnijmy jedynie _ nakreślała kompleksowy pro
rzom OOP, aktywistom ~ gram działania zarówno w sferze zadań produk
partyjnym, wykładowcom • cyjnych jak też sukcesywnegO wzrostu poziomu 
szkolenia party jnego, wszy- ~ zadań ekonomicznych i finansowych oraz wytycza
stkim członkom partii, ro- ~ ła konieczność dalszej poprawy warunków pracy 
botnikom i inżynierom, kie- • i socjalno-bytowych, jako podstawowego progra-

szych grupach, w swobodncj 
atmosferze można byłO prze
dyskutować wszystkie proble-
my. 

Uważamy, że przygoto- rownictwu z~kładu, Radzl' e ~ . - '" mu dla Rady Zakałdowej. 
wane materiały zostaną Zakładowej i . Robotniczej, • 
wzbogacone dyskusją organizacji młodzieżowej i O sprawach ostatnich in 
dyskusją nie tylko delega- :;:obietom za ofiarny formowaliśmy już częścio
tów, ale również głosami trud, zaangażowanie w wo Jlaszych Czytelników w 
bezpartyjnych bezpośrednio realizację zadań produk- ostatnim numerze "Życia 
w swoich wydziałach i ko- cyjnych _ zadań określo- Załogi", dlatego też w ni
lumnach produkcyjnych. nych na VI Zjeżdzie partii, niejszych uwagach postara 
W ten sposób delegaci pre- które spowodUją polepsze- my się podać !kilka naj waż 
zentować będą. nie tylko nie naszego dobrobytu niejszych danych na temat 
swoje stanowisko, ale tak- i wzrost stopy życiowej dz~ałalności gospodarczej 
że opinie swych załóg, co każdej polskiej rodziny. z alkła du. 
pomoŻe Komitetowi Zakła- Serdecznie dziękuję. Uchwała Plenum KZ na 
dowemu w lepszym, sku- kładała na administrację 
teczniejszym działaniu w DZIĘKUJEMY ZA obowiązek całkowitej reali 
nowej kadencji w latach ROZMOWĘ, A WSZYST- zacji zadań produkcyjnych 
1973-74, w okresie, w któ- KIM DELEGATOM ZY- przy równoczesnym obniża 
rym odbędzie się Krajowa CZYMY OWOCNYCH niu kosztów wytwarzania, 
Konferencja Partyjna i OBRAD. P?pr~wie jaJ<:Ości!. uspraw: 
obchodzić będziemy 30-le- (Rozm. J. RYB.) ruamu orgamzacJI pracy l 

~~~~~~~~ 

" ... w szczęściu wszystkiego 
są wszystkich cele ... " 

Cogito ergo sum - myślę 
więc jestem. 

Te znane z1l[lewne szer
szemu ogółowi słowa wiel
kiego filoroIa francuskiego, 
iCartezjusza, mimo że dzie
lą nas od ich wypowiedze
ma wielci są również 
alktua1ne i dziś, współczes
.lemu człowiekowi. 
Ktoś dorzuci do ruch -

może ruezbyt sentencjonal
nie - że myślenie ma ko
losa'łną przyszłość. My od 
,;le'bie dodajmy: teraźniej
szość to też myślenie li wy
ciąganie wnioslków już 
dziś. 
Wypadło nam żyć w cza

sach wykluczających sta
nie na uboczu historii i bier
ne p.rzyglądanie się dzieją
cym się wokół nas wydarze
niom. Nie można sobie po
zwolić na bierne uczestni
czenie w życi u, bez wzglę
du na to, czy będzie to 
życie prywatne, społeczne 
czy też polityczne. Podob
nie ma się rzecz, gdy za 
punkt wyjścia weżmiemy 
nasz stosunek do przemian, 
jakie dolkonały się na prze
strzeni ostatnich kiLkuna
stu lat, a ugruntowane zo
stały i są utrwalane 
w ostatnich 2 latach. 

OdpowiedziaLność ta na
kłada na ludZIi parti,i spe
cjalne obowiązki. Ważnym 
aspektem oprócz tej nowej 
strategH gospodarczej jest 
podkreślenie roli wycho
wawczej naszej partii. Wią
że się to oczywiście z po
stawą członka partiJi. Stąd 
też kapitaLnego znaczenia 
nabiera 'kształtowalliie oso
bowości członka partii, ko
nieczność ulkierun,lrowania 
ideowego i moralnego, na
biera :postulat politycznego 
i społecZlOego zaangażowa
nia. 
Dziś - tak było zresztą 

zawsze - nie możemy pozwo
liĆ sobie na śWliatopoglądowy 
indyferentyzm, czyli na brak 
zainteresowania, obojętny sto
sunek w dziedzinie moralności , 

polityk.i" czy też religii. Lu
dzie, czy tego chcą, czy też 

nie, są po prostu zmuszeni do 
dokonania. wyboru i opowie
dzenia się po stronie najbar
dziej im Odpowiadającej ideo
logii kOnkretnej. 

A za naszą ideologią już 

opowiedzieliśmy się akceptując 

naszą drogę pali tycznego i go
spodarczego rozwoju kraju. 
Pozostaje nam tylko jedno py
tanie: w jaki sposób ów postęp 
zrealizować, w jaki sposób 
możliwie jak najszybciej stwo
rzyć materialne li kulturalne 
warunki dla zbudowania so
cjalistycznego społeczeństwa? 

kiem, rośnie odpowiedzial
ność każdego za wszystko, 
co się dzieje w naszym 
kraju. 

Niebagatelnym zadaniem 
w tym kontekście to kształ
towanie ideowo zaangażo
wanych postaw społeczno
politycznych każdego człon 
ka partii poprzez głęboką 
znajomość teorii marksiz
mu .i umiejętne jej stoso
wanie w praktyce. 

planowania, zapeWnienie 
rytmiczności produkcji, lep 
szym \vykorzystaniu mająt 
ku trwałego oraz poprawia 
niu całokształtu działalnoś 
ci przedsiębiorstwa związa 
nej z wytwarzanymi wy 
robami. 

Z informacji przedstawio 
nej przez z-cę dyrektora 
ds . handlowych, mgr J. 
Słomki wyciągnęliśmy kil 
ka liczb obrazujących rea 
lizację zadań gospodar
czych i wyniki ek?n.omicz 
ne osiągnięte w blezącym 

roku. 
Prod ukcja globalna w sto 

sunku do III kowartału 1970 
r. wzrosła o 19 proc., na
tomiast produkcja towaro
wa wg cen zbytu osiągnę
ła wzrost w stosunku do 
analogicznego okresu z ro 
ku 1970 o 234.119,3 tys .. zł. 

Na szczególne podkresIe
nie zasługuje wykonaw
stwo z nadwyżką planu 
produkcji eksportowej, za
równo do krajów socjalisty 
cznych jak też do krajÓW 

, • 1 

strefy dolaroweJ. W ~KS: 
porcie do krajów kapltah 
stycznYCh wzrost zadań w.y 
niósł przeszło 26 proc . Nle 
musimy tu chyba d.oda
wać że główną pozycJę w 
eksporcie stanowiły ~omo
we maszyny do szycia. 
Widać z tego, że ich ja 

kość i użyteczność jest na 
odpowiednim poziom~e g~~ 
rantującym "chodllwosc 
na światowych rynkach. Je 
żeli można by się było 
"przyczepić" do "łucznikow 
skiej" maszyny to ewe?tu
alnie do jej estetyki, a 
głównie opakowania, przez 
co rozumieć należy przede 
wszystkim walizki pozosta 
wiające jeszcze wiele do 
życzenia. Na marginesie pra 
gniemy poinformować - ~ 
ślad za dyr. Słomką - lZ 
w tej sprawie przeprowa
dzane są ostatnio rozmo
wy, co powiOJlo przyni~ść 
poprawę i na tym odcm
ku. 

karskiego, ale i z tego po 
wodu, że zakład nasz -
już po raz trzeci - przy 
stąpił do ogólnopolskiego 
konkursu DO-RO, w któ
rym przecież osiągnęliśmy 
wręcz kapitalne wyniki w 
roku ubiegłym. A trady
cja ZOboWiązuje! 

Zm.niejszony wskażnik re 
klamacji jakościowych, spa 
dek wadliwości, wzrost 
(aczkolwiek niezbyt wysoki) 
samokontroli, obniżka z ty 
tulu strat z.wiązanych z bra 
kami - oto dalsze pozy ty 
wne elementy świadczące 
o stałej poprawie. Gdy do 
łączymy do tych niewątpli 
wych osiągnięć dalsze pra 
ce nad opracowaniem no
wych rozwiązań tect;.nolo
gicznych i konstrukCYJnych, 
modernizację maszyn, no
we uruchomienia wielu ele 
mentów pneumatyki napę
dowej i siłowej, wykona
nie prototypu noża elektry 
cznego oraz dokumentację 
technologiczną i oprzyrządo 
wania wag zawieszanych, 
produkcję kluczy matryco
wych oCZJkowo-szczęko
wych itd. itp. - wówczas 
musimy zdać sobie sprawę 
z ogromnej pracy i jej efe 
k~~. . . 

Nie wspominamy tu JUZ 
o postępie tec~nic~nym, 
wzroście racjonalizaCJI (na 
ten temat obszernie infor
mowała prasa lokalna), o 
poprawie wykorzy.st.a~~a 
[Jarku maszynowego l SCIS
le z tym związaną popr.awą 
wskażOJika zmianowOŚCl. 
Są to plusy liczące się 

w całokształcie działalnoś
ci gospodarczej, które trze 
ba podkreślić z satysf.ak
cją. Świadczą o.ne b?Wlem 
o zaangażowaOlu kierow
nictwa zakładu, pionu tech 
nicznego i całej zało~i. 

Musimy jednocześrue na 
dal pamiętać o niektórych 
elementach hamujących 
tok produkcji. Nie od dziś 
mamy problem kadr, ~ied~ 
skonałość 7.aopatrzema l 
kooperacji. 

Na momenty te zwrócił 
uwagę I sekretarz KZ~ ~z. 
Głogowski, który oceOlaJąc 
prawidłowość realizacji 
Uchwały Plenum KZ pod 
każdym względem, a więc 
zarówno w zakresie produ 
kcji jak też działalności na 
rzecz poprawy warunków 
pracy w szerokim ich as
pekcie przypomniał o ko
nieczności r07lWiązania tych 
problemów. Należy szukać 
wszelkich możliwych dróg 
_ stwierdził sekretarz Gło 
gowski - których efektem 
będzie dalsza poprawa zao 
patrzenia i kooperacji, a 
przez to rytmiczności pro 
dukcji, rozwiązywanie kwe 
sUi braku fachowców, czy 
też dalsza poprawa estety
ki naszych wyrobów. 

Nie będziemy ich dziś oma
wiać w szczegółach. Są one 
znane dość powszechnie z pu
blikacji prasowych, radiowych 
i telewizyjnych, są one na
macalne i wręcz dostrzegalne 
dla każdego z nas. Przeja
wiają się one i dają o sobie 
znać w takich faktach jak po
prawa sytuacji materialnej, 
stała stabilizacja gospodarcza, 
rytmiczność w wykonawstwie 
planów produkcyjnych w prze 
myśle, rolnictwie, w budow
nictWlie przemysłowym i miesz
kaniowym, stały wzrost real
nej płacy, sukcesywna popra
wa na odcinku wczasów, sa
natoriów i kolonii - itd. itp. 

I tu leży ogromna rola 
i odpowiedualność partii, 
czyli ikażdego z jej człon
ków, odpowiedzialność, 
którą mierzyć trzeba z.a
angarowaniem, swoim 
wpływem, postępowaniem 
i codzienną działalnością. 
Rozwijaniem prawidłowej 
postawy wszystkich współ
towarzyszy. Nie wolno 
nam utracić chociaż małej 
cząstki z autorytetu i opi 
nii jaką zy~ała partia 
w oczach całego narodu, 
w oczach społeczeństwa 
w ciągu ostatnich lat, za
równo z tytułu odpowie
dualnych zadań jakich się 
podjęła wobec całego spo
łeczeństwa , jak też i z po
wodu wzrostu ideowości 
jej członków, ich szczerego 
zaangażowania w sprawach 
dotyczących ogółu obywa
teli. 

Kształtowanie naUJlrowe
go poglądu na świat nie 
okreś1a jednak jeszcze 
działania człowieka. " ... Do
tychczas filozofowie opisy
wali świat - nam chodziło 
o to, aby go zmienić ... " -
pisał K. Marks. Drugim 
więc aspektem działania 
jest etyka marr-ksistowska, 
socjalistyczna moralność. 
A nie jest ona niczym in
nym jak oddanie sprawie 
socjalizmu, waLką z przeja
wami krzywdy i wyzysku, 
OJie jest niczym innym jak 
wyzwoleniem umysłu z pęt 
irracjonalizmu, przesądów 
i zabobonów. Każdego 
z nas powinna cechować 
odwaga przekonań i czy
nów, pryncypialność w dzia
łaniu i rzetelność w pracy 
prawidłowe spełnianie obo
wiązków zawodowych na 
każodym stanowisku pracy, 
w rodzinie i w gronie ko
leżeńskim. Oto podstawowe 
dyrektywy działania moral
nego. Oznacza to walkę 
z cwaniactwem d kariero
wiczostwem, pijaństwem 
i kradzieżami, z rozwię
złością obyczajów i ordy
narnym lenistwem, chuli
gaństwem i niedbalstwem. 
Wszystkie bowiem te ele
menty hamują nasz marsz 
ku lepszej przyszłości, ha
mują nasz postęp i popra
wę materialnych warun
ków życia ludności. Musi
my przecież zdawać sobie 
sprawę, że na ostateczny 
sukces, na końcowy efekt 
pracujemy wszyscy. ie
chaj zatem nasze myślenie 
i codzienne działanie bę
dzie nacechowane troską 
o los innych, a tym samym 
o los każdego z nas. Pa
miętajmy o słowach wiel
kiego Wieszcza, Adama 
Mickiewicza zacytowane w 
tytule ni,niejszego arty
kułu. 

Z innych spraw tego ty 
pu warto wspomnieć o pra 
widłowej polityce w zakre 
sie obniżkIi kosztów wyro
bów które przyczyniło się 
rów~ież do efektywności 
eksportu, jak też o popra 
wie jakości. O tej sprawie 
wspominamy nie tylko z 
racji obowiązku d2)ienni- (Jerzy Kamiński) 

Są to argumenty rue do 
odparcia, argumenty prze
ma wiające za słuszną dro
gą, za prawidłowym kie
runkiem jaki obrała partia 
i rząd PRL, a który za
akceptowało społeczeństwo. 

" ... Na partii - czytamy 
w Uchwale VI Zjazdu -
spoczywa odpomedzialność 
za sprawy kraju i narodu. 
Partia kształtuje myśl po
lityczną i kierunek jej 
urzeczywistnienia ... ". 

Stąd też wzrastają zada
nia stojące przed partią, 
przed tkażdym jej człon-

~~~~~ 

Pokongresowe refleksje 
VII Kongres Polskich 

Związków Zawodowych za
kończył swoje obrady. Po
szczególni delegaci powró
cili do załóg robotniczych, 
które powierzyły im man
daty. Z perspektywy czasu 
jaki upłynął od tych dni 
można dziś na spokojno 
wysunąć refleksje i oceniać 
atmosferę kongresową. 
A była to atmosfera nie
zwykła, atmosfera jedności 
poglądów, jedności celów 
i działania. Ta jedność jest 
nam obecnie bardzo po
trzebna, gdyż tylko wspól
nym wysiłkiem rąk i móz
gów całego społeczeństwa 

Sekretarz KZ PZPR możemy zbudować drugą 
Ernest Olszewski . Polskę. 

Podstawowym OSiągnię
ciem VII Kongresu Związ
ków Zawodowych było do
kładne określenie funkcji 
i roli Związków na współ
czesnym etapie budow
nictwa socjalistycznego. 
Przyjęcie Uchwał VI Zjaz
du PZPR jako kierunku 
działania jest tego wyraż
nym odbiciem. W ten spo
sób przezwyciężono niejako 
poglądy obce, które chciały 
sprowadzić działalność 
związków zawodowych na 
bliżej nieokreślone tory. 
Treścią działalności wszy

stkich instancji i organiza
cji związkowych, podstawą 
ich wpływu na rozwój kra
DOKOŃCZENIE NA STR. 4 
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ju, ich rosnącego autory
tetu vvśród załóg jest zasa
da jedności spravv produk
cji, bytu i socjalistycznego 
vvychovvania. 
Dokładnie określono za

dania zvviązkovve vv dzie
dzinie rozvviązyvvania pro
Wemów gospodarczych vvy
nikających z prostej praw
dy, że aby dzielić dochód 
narodovvy, trzeba go 
wpiervv vvypracować. Toteż 
dla każdej organizacji 
związlkowej, począvvszy od 
grupy zvviązkovvej istotą 
jest szUikanie 2iespołu form 
i metod w zak!l'esie pobu
dzania aktywności pracovv
nó.kóvv, co znajduje vvyraz 
w rozvvijaniu samorząd
ności i 'kontroli robotniczej, 
vv rozwijaniu twórczej ini
cjatyvvy, vv doskonaleruiu 
społecznego działania sprzy 
jającego vvydajnej rzetel
nej d dobrze zorganizowanej 
pracy. 

Kongres okre'ślił zadania 
dla organizacji zvviązko
wych vv kierUlllku maksy
malnego vvzrostu vvydaj
noś ci pracy, vvyk'Orzystania 
czasu pracy, vvykorzystania 
rezervv t'k\Viiących w dyscy
plinie s/połoc2inej i w go
spodarce materiałowej. 
P.rzyjęto kieTunki odpo
wiedniego wynagrodzenia 
do vvydajniejszej i wyżej 
kwalifilkowanej pracy. 

Rzecz oczywista, że zmiany 
te będą zachodzić stopniowo 
i będą uzależnione od wypra
cowanych środków. Dlatego 
też dla ogniw związkowych 

istotną rolę odgrywa społeczny 
angaż pracowników w spra
wach prodll.kcyjnych. Mam tu 
na myśli społeczne formy dzia
łania takie jak udział każdego 
pracownika w różnych for
mach współzawodnictwa, szcze 
gólnie na trudnych odcinkach 
pracy, systematyczne podejmo
wanie i realizację zobowiązań 

~~~~~~~~ 

Wybieramy 10 najlepszych 
sportowców Ogniska TKKF 

Istniejące przy naszych Zakładach Ognisko TKKF 
"Walter" należy do najlepszych w Kielecczyżnie. Jest 
bardzo aktywnym propagatorem czynnego wypoczyn
ku wśród załogi. Na przestrzeni kilku ostatnich lat 
vvypracovvało formy działalności, które stanowią dobry 
przylkład dla innych tego typu placóvvek w mieście 
i regionie. 
Pokaźna jest "rodzinka" vvalterovvcóvv spod znaku 

TKKF. Liczy dokładnie 1300 osób. Coraz lepsze są vvy
vvyniki sportowe osiągane w konfrontacji z innymi 
ogniskami. Te właśnie pozytywne rezultaty wieloletniej 
pracy stały się bezpośrednim bodźcem do zorganizo
wania przez Zarząd Ogniska TKKF "Walter" wspól
nie z redakcją drugiego plebiscytu na 10 najlepszych 
sportowcóvv Ogniska TKKF. 

Plebiscyt trwać będzie od l-31.XII.72 r. W tym 
czasie zamieścimy vv gazecie kupony, na których na
leży wpisać vvybraną dziesiątkę. Kupony prosimy 
przesyłać na adres redakcji "Życia Załogi" vv/m, bądż 
też składać vv skrzynce umieszczonej na drzwiach ra
diowęzła zakładovvego. 

Uwaga! Głosować należy vvyłącznie na kuponach. 
Typowanie na kartkach nie będz.ie brane pod uvvagę· 
Wśród trafnie typujących skład "złotej" dziesiątki 

ro.Josowanych zostanie pięć cennych nagród rzeczo
vvych przez Zarząd Ogniska TKKF "Walter". 

A oto lista kandydatów: 

1. Czubak Andrzej N-4 - piłka nożna 
2. Dąbrowski Jerzy T.K. 
3. Domińska Jadwiga P-8 

- szachy 
- piłka nożna , vvielo-

bój 
4. Kobylarczyk Henryk P-5 - pHka nożna 
5. Kołodziejskd Wacłavv M-l - warcaby 
6. Kvvaśnik Jan T.T. - piłka siatkowa 
7. Kwiatkowska Elżbieta N-4 - L.A. 
8. Kwiecień Zbigniew DKJ-2 - tenis stołovvy 
9. Laskowski Stefan p-g - piłka nożna 

10. Mitak Krzysztof N-3 - piłka nożna 
11. Novvocień Tadeusz P-6 - przeciąganie liny 
12. Novvak Ryszard P-5 - piłka nożna 
13. Tomasik Krzysztof M-l - wielobój, L .A. 
14. Szafraniec Lech N-4 - piłka nożna 
15. Woźniak Mirosław P-8 - szachy 

(am) 

KUPON PLEBISCYTOWY 
Nazwisko, Imię, wydział: 

,,10" 

1. 

2. 

3. 

4. 
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6. 

7. 

8. 

9. 

10. 

ZYCIE ZAŁOGI 

Z wędrówek po wydziałach produkcyjnych, przynoszących 

dodatkową prOdukcję rynkową 

i czynów społecznych przy
noszących poprawę warunków 
pracy i estetyki zakładu, każ
dego stanowiska pracy, oraz 
społeczny angaż w rozwoju 
racjonalizacji, w samokontroli 
produ kcji. 

Istnieje społeczne zapotrze
bowanie na taki system oceny 
współzawodnictwa, który bę

dzie pomocny w całokształcie 

polityki opiniowania pracow
ników, w polityce płac, wy
różnień i awansów, w nada
waniu odznaczeń oraz popu
laryzacji ludzi dObrej rOb:Jty. 

Odlewnia Precyzyjn 
jej problemy i perspektywy 

Poważne oboW!iązlki spa
dają na adm~nistrację, 
która po\Viinna ulepszać 
formy planovvania zadań 
dla zespołóvv współzawod
niczących, organizację pra
cy, zaopatrzende materia
łowe i pomoce produlkcyj
ne. Trvvają również poszu
kiwania nowych form fi
na nso waruia vvspółzawod
nictwa pracy. 

GeneTalny !kierunek to 
rzeczowe i 'konkretne współ 
działanie ognivv zvviązko
wych w rozWiiązyvvaniu 
problemóvv gospodarczych. 

tap. 

-.: W roku 1960 powstała vv naszym zakładzie Odlew-~ . 
~ ma Precyzyjna, aozkolvviek słowo o d l e w n i a by-
~ lo tu czysto symboliczne, gdyż możliwości produk
• cyjne w początkovvym okresie były b. niewielkie 
~ i ograniczone. Wystarczy powJedzieć, Że prrez dłuż
~ szy okres odlevvano jedynie 10 różnych drobnych 
~ części do maszyn szyjących. 
~ Pełniejszy rozvvój wyd®ału zaczął następować 
~ nieco później, kiedy zwiększyły się zadania produk-"l. cyjne całego zakładu. 

Przede wszystkim w grę vvchodz.iła tu maszyna 
• do pisa:nia. Bardzo zaczęła vvzrastać ilość części 

odlewanych hzvv. metodą traconego vvosku, syste
matycznie !polepszano procesy technologioczne. Efek
ty ekonomi<czne były obiecujące, i z miesiąca na 

• miesiąc, rosły oszczędności vv materiale, praco
chłonności itp. 

Pionierem ·vv organizovva 
rui u Odlevvni Precyzyjnej 
był nievvątpliW!ie inż . Ta
deusz Sadownik - ówozes 
ny i obecny jej ikierownik. 
Nie łatwe to były lata. Od 
lewanie części metodą tra
conego wosku znali już 
wprawdzie Egipcjanie 2000 
lat temu, ale u nas - za 
równo pr.zed vvojną, jak też 
później - ta dziedzdna by
ła całkovvicie zaniedbana. 
Musiano zatem opierać się 
vvyłącznie na doświadcze
niach i technologiach za
granicznych. 

- Pderwsze lata były bar 
dzo trudne - mówi inż. 
Sadovvnik - Począbkowa 
nasza :z.dolność produkcyj 
na wy n OSIiła zaledvvie 1 
tonę. W 5 lat od piervvsze
go rozruchu vvyproduko
vvaliśmy już 32 tony, a vv 
r. 1971 - 165 ton, Co -
móvviąc obrazovvo - vvy
nosi 4 mln. sztuk różnych 

części. Aktualnie - mówi 
dalej inż. Sadownik - vvy 
konujemy odlevvy części do 
wszystkich klas maszyn szy 
jących. A części rodzajo
wych jest 75 ... 

Z dalszej rozmowy do
wiadujemy się o vvielu in 
nych osdągnięciach i efeok
tach eko.nomioznyoch. Oto 
llip. vv r. 1962 koszt jedne
go kilograma vvykonanego 
odlewu wynosił 212 zł, pod 
czas gdy obecnie tyUm 70 
zł. i 50 gr. 

Na to povvażue osiągnię
cie złożyło się vviele czyn 
nikóvv. Przede wszystkim 
opanovvano procesy techno 
log~czne, wprovvadzono le
pszy materiał, ~tóry z ko
lei obniżył ilość braokóvv i 
zdecY'dovvanie wpłynął na 
jakość vvyrobu. Ponadto w 
szerokim zakresie uspravv
niono organizację pracy. 
Dużą rolę odegrali także ra 
cjonalizatorzy, chOĆby tyl-

Notatnik kulturalny 
Nasz grudniowy przegląd mie artystycznym vvystąpi ra-Tora" - panor. kolor. 

kulturalny jak zvvykle roz estrada ZDK. film prod. ang.-jap. od 
poczynamy od działalności Na zakończenie naszego 1. 14. 
oświatovvej. I tak vv dniu notabnika dla miłośników 24-28.XII. - "Wódz Se 
5 g-rudnia o godz. 12.00 vv X Muzy jak zwyokle poda- minolów" - panor. kolor. 
sali klubowej ZDK mgr jemy repertuar filmovvy ki film prod. NRD od 1. 14 
Czesław Zwolsiki vvygłosi na "Walter" na grudzień: 29-30.XII. - "Ujarzmie 
odczyt na temat: "Rola i nie ognia" - I i II cz. pa-
znaczenie ZSRR vv śvviecie l-3.XII. - "Smak zem- noramiczny film produkcji 
vvsp6ł czesnym ". W kilka sty" barwny, panor. film ZSRR od 1. 14, początek 
dni później tj. 8.XII o godz. prod. h~ańskiej od 1. 16 seansów tylko godz. 18.00. 
17.30 odbędzie sdę spotka 4-6.XII. - "Tam gdzie 30.XII. - "Kot w bu-
nie w Klubie Wiedzy Poli rośnie zielony bór" tach" - panor. kolor. ry-
ty~nej. Prelegent móvvić kolor., prod. jugosł. od 1. 16 sunkowy film prod. jap. 
będzie o aktualnej sytuacji 7-1 LXII. - "Trzy kro- od 1. 11 początek seansu 
międzynarodovvej. Kolejny ki w szaleństwo" - panor. godz. 16.00. 
odczyt w dn. 12.XII prze- film prod. włoskiej z udzia Początek seansów w ki
Z'naczony będzie dla tkoła łem Jane Fonda i Brigitte nie "Walter" godz. 16.00, 
rencistóvv. Temat vvykładu: Bardot, od 1. 18 18.00 i 20.00. Kierownictwo 
"Psychoprofi1a·ktyika staroś l2-l4.XII. - "Pilot heli kina zastrzega sobie ewen-
ci". Poozątek godz. 11.00. koptera" - prod. rumU11- I tualną zmianę programu. 

Poza tym, w każdy czwa slciej od l. 16 I Biblioteka ZDK czynna co 
rtek czynne jest Kino 15-l8.XII. "Ziemia l dziennie w godz. 11-18.00 
Oświatovve "Wiedza". Oto Faraonów" - kolor., panor., I z wyjąllkiem czwartkóvv i 
zestavv filmóvv vv kolejnoś film prod. USA od 1. 16 I śvviąt. 
ci ich wyświeUania: "Sla- 19-21.XII. - "Tora-To- not. bg 
dami Żeromskiego po Zie- ~~ ~,~~~~ ~~~,~ ~ ~~ ~~~~~. 
mi Kielealtiej", "Moskvva 
stolica ZSRR", "Nad brze 
gami Oki" i "Żyjąca pu
stynia". 

W ostatnich dniach grud 
nia vv Zakładowym Domu 
Kultury czynne będą dvvie 
vvystavvy: ,,25 lat współpra 
cy nauki i techniki PRL i 
ZSRR" oraz vvystavva prac 
sekcji plastycznej. Do obej 
rzenia vvymienionych ekspo 
zycji serdecznie zaprasza
my pracownikóvv "Wal
tera". 

Pozostał nam jeszcze do 
omówienia terminarz im
prez artystycznych. I talr 
w dn. 2.XII odbędzie się 
uroczysta akademia z oka 
zji Dnia Górnika dla pra
cownikóvv PBK i SCh. 

W każdą niedzielę nasz 
Dom Kultury organizuje 
vvieczornice kulturalne. W 
programie konkursy, pio
senki, quizy i vvieczorek ta 
neczny. 

W dn. 4 grudnia o godz. 
18.00 zapraszamy do udzia 
łu vv imprezie artystycznej 
zorganizowanej z okazji 
50-lecia ZSRR. W progra-

Użytkownicy 
chwalą ++Lucznikll++ 
Władysława Majchrowska 

z Novvej Soli napisała do 
TVP list następującej treś
ci, który to list TVP prze
kazała dyrekcji naszego 
zakładu. 

,,22 września w magazy
nie "Nde tylko dla pań" 
prezentovvano maszyny do 
szycia marki "łucznik". By
ły to maszyny wieloczyn
nościowe i prostościegowe. 
Każdej ,pani radziłabym 
kupić taką maszynę, gdyż 
są idealne, szyją bardzo 
dobrze i świetne vv obsłu
dze. 

Wystarczy tylko trochę 
chęci i pomysłu i każda 
pani uszyje sobie sama 
suknię, czy spódnicę i vvie
le na tym zaoszczędzd. 
Właśnie kupiłam sobie 

taką maszynę tyle, że pros 
to ściegovvą. Zavvsze marzy 
łam o vvieloczynnościowej, 

może jeszcze kiedyś kupi~. 
ale naprawdę do użycia 
domowego vvystarcza zvvyk 
ła, prostościegowa. Chciała
bym tą drogą podziękować 
Zakładom Metalowym im. 
gen. Waltera w Radomiu 
za tak dobrą jakość maszyn. 
Mam maszynę już półtora 
roku i ani razu nie popsu
ła się. Gwarancja prawie 
zbyteczna." 

Z povvażaniem: W. Maj
chrowska. 

Od redakcji. 

Komentarz zbyteczny. 
Chcielibyśmy tylko, aby 
jakość produkowanych art y 
kulów powszechnego użyt
ku zawsze była jak najlep
sza i żeby fakt ten nikogo 
nie dziwił i nie wymaglll 
podziękowania. 

(red) 

ko z uvvagi na "n 
ploatovvany" jeszcze 
działania. 

PoWliedzmy jednak 
rze - te dobre wy 
dukcyjne szły w pa 
poprawą warunkóvv 
i vvaruruków socjalm 
logi. Wydział P-11 ' 
pevvnością trzecim 
łem w za.kładzie gdz 
runki pracy pozosta 
najwlęcej do życzen ia. 

Ostatni oknis-jeS'tzn 
Zaszły radykalne 
na lepsze. Tak jak 
również Odlewnia o' 
biła" się męskiej 
umywalni z natr 
kobietach taJkże nie 
niano - przebierają 
myją we vvłasnych 
szczeniach. Pozostał 
problem magazynów -
za małe i zlOlkalizow,,;1e 
różnych miejscach. 

Jest rzeczą niezapr 
ną, że załoga Odlew 
cyzyjnej, to zespół 
fiarnych, stojących 
svvoich stanovviskach 
na każde wezwanie. 
zachodzi konieczność, 
w niedzielę i śvvięta 
jest im obca, a racze j 
ba najbardmej znana. 
obecna odlewnia, w 
wymiarach i przy 
zdolności prod ukcyj!lei 
mimo tak dużego skck~ 
przód - w dalszym c' 
nie jest vv stanie, w 
nych godzinach, 
żądań swoich odbi 

A. 

Radzie 
wydziałom: DKJ i 
- za pomoc udziel 
w czasie choroby 
wszystkim tym, 
wzięli udział w 
bie naszego Ojca -
dyslawa CZUPRYNA 

serdeczne 
podziękowanie 
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